

150 שנה ל"כל ישראל חברים"

Alliance Israélite Universelle
150th Anniversary

שבט התש"ע • 1/2010 • 835



"כל ישראל חברים" שואף לבסס חברה צודקת במדינת ישראל, ומאמין כי חינוך איכותי הדוגל בקידום אוכלוסיות הוא המפתח להצלחה. ב"כל ישראל חברים" מאמינים כי ערכים של צדק חברתי, ערבות ואחריות הדדית, היונקים מהמורשת היהודית, מסייעים לבסס חברה ערכית ושורשית.

רונית רענן

מנכ"ל "אליאנס - כל ישראל חברים"

תיאור הבול ומעטפת היום הראשון

בבול:

בית-הכנסת של בית-הספר החקלאי "מקווה ישראל", הוקם ב-1894.

קבוצת מתעמלים וילדי "הצופים" מתלמידי בית-ספר "אליאנס" בטהרן, באירוע ספורטיבי ב-22.5.1936 לכבוד הוד מעלתו הנסיך ויורש העצר של איראן.

חלקו העליון של שער הכניסה לבית-הספר "תורה ומלאכה" של "כל ישראל חברים" בירושלים. שער מקורי זה שוכפל והפך להיות שער מכון "כרם" להכשרת מורים בירושלים.

במעטפה:

תלמיד בבית-ספר "אליאנס" בטוניס ליד לוח-כיתה ובו טקסט בשלוש שפות שנלמדו: עברית, ערבית וצרפתית.

הסמל המקורי של "כל ישראל חברים", המדגיש את המחויבות הגדולה לערבות הדדית.

חותמת אירוע להופעת הבול SPECIAL CANCELLATION



מעצב: צביקה רויטמן
Designer: Zvika Roitman



"אליאנס - כל ישראל חברים" הוקם כארגון יהודי על-ידי קבוצה של משכילים יהודים בפרז' בשנת 1860, על רקע אירועים אנטישמיים, שהבולטים בהם היו "עלילת דמשק" ו"פרשת מורטרה". המייסדים רצו להקים מנהיגות יהודית מרכזית, שתגן על יהודים באשר הם, ותפעל להשגת שוויון זכויות ולביסוס מעמדם בארצותיהם.

סיסמת הארגון "כל ישראל חברים" זה לזה מביעה את האחריות ההדדית והנכונות לפעול למען האחר.

מאז הקמתו פעל "כל ישראל חברים" בשני מישורים - דיפלומטי וחינוכי. במישור הדיפלומטי ייצג הארגון את בעיות היהודים בעולם והופיע כנציגם בוועידות ובכנסים בין-לאומיים, ובמישור החינוכי פעל להקמת בתי-ספר כאמצעי לשיפור מצב היהודים.

בית-הספר הראשון נוסד ב-1860 בטטואן במרוקו. בהמשך הוקמו מאות בתי-ספר ממרוקו במערב ועד איראן במזרח, ובהם למדו לימודים כלליים ויהדות. בחלק מבתי-הספר למדו חקלאות והכשרה כלימודי מקצוע. מרבית הלימודים התנהלו בצרפתית, והתלמידים המצטיינים זכו ללימודים גבוהים בצרפת. ברבות השנים למדו בבתי-הספר של "אליאנס" כמיליון תלמידים, צעירים וצעירות יהודים.

בארץ ישראל החל הארגון לפעול בשנת 1870, שבה הוקם בית-הספר החקלאי "מקווה ישראל" על-ידי קרל נטר.

כיום פועל הארגון בישראל בבתי-הספר ההיסטוריים במקווה ישראל, תל-אביב, חיפה וירושלים.

במהלך השנים הוקם מכון "כרם", שבו מכשירים מורים לחינוך הומניסטי-יהודי.

כיום מופעלות ב"כל ישראל חברים" מספר תוכניות חינוכיות: "ממזרח שמש" - להכשרת מנהיגות יהודית חברתית, שבין תלמידיה יש פעילים חברתיים, רבנים וסטודנטים; רשת "מורשה" - למורשת היהדות ולמעורבות חברתית, הפועלת בבתי-ספר ממלכתיים וממלכתיים-דתיים; ו"שער" - רשת בתי-ספר לעתיד חדש, הפועלת בבתי-ספר בשכונות הפריפריה החברתית.

כמו כן פועלת ב"כל ישראל חברים" תוכנית "השיירה", הבונה קשר חינוכי בין מחנכים בארץ ובתפוצות.

במקביל ממשיך הארגון בפרז' לפעול למען חינוך יהודי בתפוצות, ופועל להקמת בתי-ספר במדינות אירופה, ארה"ב, קנדה ומרוקו.

Alliance Israélite Universelle 150th Anniversary

Alliance Israélite Universelle is an international Jewish organization founded by prominent Jews in Paris in 1860. Following anti-Semitic events, organization members wished to provide a Jewish leadership for Jews everywhere. Alliance operated in the diplomatic realm to achieve emancipation and improve the position of Jews everywhere as well as in the educational realm, through the founding of a network of hundreds of Jewish schools.

In Israel, Alliance established "Mikve Israel", the first Jewish agricultural school, as well as schools in Jerusalem, Tel-Aviv, Haifa, Tiberius and Safed.

With the establishment of the State of Israel, many Jews from the Diaspora immigrated to Israel and most of the Alliance schools abroad closed. However, Alliance continued to support Jewish schools throughout the world out of concern for the Jewish people and a desire to fight assimilation. Twelve schools currently operate under the auspices of Alliance: one in Belgium, two in Spain, two in Canada, three in Morocco and four in France. A school for Torah study, an institute for Jewish studies and one of the largest library and book archives in Europe were also established in France.

The Israeli branch of the organization, "Kol Israel Haverim", operates in the realm of Jewish education and equal opportunity. The Israeli organization supports the Kerem Institute for Teacher Training for a Humanistic-Jewish Education; "Memizrach Shemesh" - a Center for Social Jewish Leadership; "Morasha" - a School Network for Jewish Heritage and Community Involvement; "Sha'ar" - a School Network which focuses on disadvantaged youth and includes the Historical Schools of Alliance and "Hashayara" - a program that builds educational ties between educators in Israel and in the Diaspora.

Graduates of the organization's schools are among the leaders of the Israeli society and Jewish communities throughout the world, in varied realms: Education, Economics, Science and Public Service.

Ronit Raanan
Executive Director, Kol Israel Haverim

L'Alliance Israélite Universelle célèbre ses 150 ans

L'Alliance Israélite Universelle est une organisation internationale fondée par des intellectuels juifs, à Paris, en 1860, à la suite d'événements antisémites. Elle répond au besoin d'une autorité juive centrale pour tous les Juifs du monde. L'Alliance opère sur le plan diplomatique afin d'obtenir l'émancipation et l'amélioration du statut des Juifs à travers le monde, et sur le plan éducatif elle bâtit un réseau étendu de centaines d'écoles dans lesquelles des juifs sont éduqués. En Israël, l'organisation de "l'Alliance" crée "Mikvé-Israël" et des écoles à Jérusalem, Tel-Aviv, Haïfa, Tibériade et Safed.

Avec la création de l'Etat, la majorité des Juifs de la Diaspora immigré en Israël et la plupart des écoles de l'Alliance ferme. L'organisation change alors ses buts et ses objectifs. Elle accompagne, soutient et crée des écoles juives de par le monde, par souci au peuple juif et pour lutter contre l'assimilation. Aujourd'hui, 12 écoles fonctionnent sous le patronage de l'Alliance: une en Belgique, deux en Espagne, deux au Canada, trois au Maroc et quatre en France. En France, sont également créés: un Séminaire Juif, un institut d'Etudes Juives, les plus grandes Archives et la plus grande Bibliothèque d'Europe.

En Israël, une association indépendante du nom hébraïque de "Kol Israël Havérim" fonctionne dans le domaine de l'éducation juive et de l'égalité des chances. L'organisation, en Israël, comporte l'"Institut Kerem" - formant les enseignants, "Mimizrah Shemesh" - préparant les dirigeants sociaux, "Morasha" - réseau scolaire pour la tradition juive et la solidarité sociale, "Shaâr" - réseau scolaire pour un nouveau futur, comprenant les anciennes écoles et les écoles de quartiers de la périphérie sociale et "Hashayara" - programme créant le lien entre éducateurs d'Israël et ceux de la Diaspora. Les anciens élèves de l'organisation sont ceux qui mènent dans la société israélienne et ceux qui dirigent les communautés juives dans le monde, dans tous les domaines de la vie: éducation, économie, sciences et service public.

Ronit Raanan
Directrice générale de "l'Alliance", "Kol Israël Havérim"

Description of the Stamp and the First Day Cover

The Stamp:

- Synagogue at the "Mikve Israel" Agricultural School, founded in 1894.

- A group of gymnasts and "scouts" students at the Alliance school in Teheran, at a sporting event held in May 1936 in honor of the Iranian Royal Prince and Heir.

- The upper section of the Alliance "Torah Umelachah" school in Jerusalem. This original gate was replicated and became the entrance gate for the Kerem Institute for Teacher Training in Jerusalem.

The FDC:

- An Alliance pupil in Tunisia by a chalkboard displaying text in the three studied languages: Hebrew, Arabic and French.

- The original "Kol Israel Haverim" symbol, emphasizing the organization's obligation to mutual commitment.

Description du timbre et couverture du premier jour

Sur le timbre:

Synagogue de l'école agricole "Mikvé Israël", fondée en 1894.

Groupe de sportifs et de "scouts", élèves de l'école de l'Alliance à Téhéran, dans un événement sportif, le 22 mai 1936, en l'honneur de sa Majesté le Prince héritier d'Iran. Partie supérieure du portail d'entrée "Etude et Travail" de l'Alliance à Jérusalem. Ce portail original fut reproduit et devint le portail de l'institut Kerem qui forme les enseignants à Jérusalem.

Sur l'enveloppe:

Elève de l'école de l'Alliance à Tunis à côté du tableau sur lequel un texte est écrit dans les trois langues étudiées: l'hébreu, l'arabe et le français.

Le symbole d'origine de l'Alliance qui souligne la grande obligation des Juifs pour la solidarité.

076-8873933 : טל: שירות הבולאי - תל
68021 שדרות ירושלים 12, תל-אביב-יפו
The Israel Philatelic Service - Tel: 972-76-8873933
12 Sderot Yerushalayim, Tel-Aviv-Yafo 68021
www.israelpost.co.il * e-mail: philserv@postil.com

Issue: January 2010
Designer: Zvika Roitman
Stamp Size: 30.8 mm x 40.0 mm
Plate nos: 783 (no phosphor bar)
Sheet of 15 stamps, Tabs: 5
Printers: E. Lewin-Epstein Ltd.
Method of printing: Offset